
Visitasprotokoll Storfjord 5.-7. samt 10. september 2023.09.15 

Kortfattet referat fra møter Biskop Olav Øygard hadde under visitasen.  

I biskopens følge var prost Svenn A Nilsen og rådgiver Jon Marius Kobro Hammer. Prest Gunnar 
Folden Grundetjern deltok på samtlige møter unntatt møtet med korene onsdag kveld. 

 

Tirsdag 5. september 2023 

kl. 1330  Møte med staben. 

Deltakende: Biskop Olav Øygard, prost Svenn A Nilsen, rådgiver Jon Marius Kobro Hammer, PUU-
prest Gunnar Folden Grundetjern, Graver 50%, samt kirketjenervikar Aleksander Bentzen, kantor 
60%/ trosopplærer 40% Fredrik Lantz. Fraværende, 40% kirketjener Svetlana i ferie, kirkeverge Rita 
Molberg 80% begynner 1. oktober.  

Biskopen inviterte de ansatte til å dele gleder og utfordringer ved arbeidet. 

Fredrik Lantz: Det er lett å samarbeide med staben i menigheten. Driver 5 kor. Barnekor i Skibotn 
tirsdager, onsdag knøttekor, 1.-4. klasse, 5 klasse og oppover, samt kirkekoret i Hatteng på kvelden. 
Orgelet bør byttes ut snarest. Egnede lokaliteter for menighetsarbeid er et savn. 

Aleksander Bentzen. Lett å kommunisere i denne staben. Litt liten stillingsprosent. Burde vært 20% 
ekstra, Ny driftsbygning ved Skibotn kirkegård i forbindelse med utvidelse av gravlund. Bygningen er 
underdimensjonert for maskinparkering. 

Gunnar Folden Grundetjern: Jobber som kirkeverge ca. en dag pr uke frem til 1. oktober. Betaler lønn 
og regninger, håndterer begravelser. Vil skryte av staben. Utfordrende med små stillingsprosenter. 
Da kan de ikke bruke særlig tid på koordinerende stabsmøter. Stor fleksibilitet blant de ansatte som 
kombinerer med andre arbeidsgivere. 

Utvidelse av kirkegård på Hatteng er presserende. Har kun gravplasser til drøyt ett års estimert drift. 
Kommuneadministrasjonen foreslår hvert år nedtrekk i bevilgningene til Storfjord kirkelige fellesråd. 
Har likevel etter politisk behandling fått likt tilskudd senere år, men ikke kompensasjon for pris- og 
lønnsvekst. Derfor reelt nedtrekk over flere år.  

Utfordrende med Skibotn bedehus som kirkested. Benyttes kun til begravelser. Leies for kr. 4000,- pr 
gang. Kommunen har bevilget 30000,- årlig som dekker gjennomsnittet av begravelser i Skibotn. 
Gunnar Folden Grundetjern holdt stevnegudstjeneste i Skibotn i juni. 

 

Kl. 1430 Møte med menighetsrådet (MR)/ Fellesråd. Deltakende: Leder Anne Dalheim, Hanne 
Braathen (Kommunens representant i FR), Erling Lund, nestleder Karen Kemi Nyheim, Roger Heiskel. 
Prest Gunnar Folden Grundetjern, Biskop, prost og rådgiver. 

MR-leder ba biskop Olav lede møtet. Han startet med å lese dagens bibelord og be en bønn. Deretter 
innledet han en presentasjonsrunde og samtale om livet i menigheten. 

Prest Gunnar presenterte tallmateriale, som vil bli vedlagt protokoll. Forrige visitas var i 2015. Den 
gang var de ansatte spredt rundt på ulike kontorfasiliteter. Nå er de samlet, men det er svært lytt 
mellom kontorene. Dette er uholdbart med tanke på fortrolige samtaler.  Kommunen har antydet 
ledige lokaler i det gamle NAV-kontoret på Oteren, ca. 4. km unna kirken på Hatteng. 



Folketallet har hatt en liten økning siste år. Fremtidsskriving 2050 fra SSB gir en økning til drøyt 2000 
innbyggere, men veksten kommer i den aldrende befolkningsdelen. 

Pr. 01.01.23 er 82% av innbyggerne i Storfjord medlemmer i Den norske kirke. 

Livet i menigheten. Mye aktivitet rundt korvirksomheten. Litt kulturaktivitet i kirken.  

Budsjettet har de senere år ligget på ca. kr.2.000.000, men har ikke vært justert for lønns- og 
prisvekst.  Det betyr i realiteten et årlig nedtrekk 

Menigheten bruker plakater i butikk, samt facebook til å annonsere aktiviteter. Nettsiden er ikke 
oppdatert. Har ambisjon om menighetsblad 4 ganger pr. år. Har bare klart 2 nummer i år. 
Utfordrende å få inn annonsering til menighetsbladet. 

MR-leder pekte på utfordring med å få flere kirkegjengere. Ønske om å få til mer aktivitet for eldre 
på institusjonene. Skulle gjerne gjort mer for funksjonshemmede.  

Borgen har hatt en viktig posisjon i Storfjord. Mange engasjerte mennesker har fått et åndelig miljø 
og utrustning der. 

Bygda Skibotn. Ingen forordnede gudstjenester i Skibotn bedehuskapell for tiden. Det arrangeres en 
del utegudstjenester på Oksneset nedenfor kirkegården. Gudstjenestelokalet på Møteplassen i 
Skibotn gir svært lav deltakelse. 

Storfjord kirke bør pusses opp. Skifte vinduer, male mm. Samt få skikkelige toaletter. 

Roger Heiskel har en kongstanke om å få kirken opplyst i mørketiden. Han arbeider med 
forprosjektering av dette.  

Biskopen utfordret menighetsrådet til å finne et misjonsprosjekt de kan støtte. 

Til møte med kommunen vil biskopen løfte frem følgende saker på vegne av menighetsrådet og 
fellesrådet.  

-Presten er ikke fast medlem av kriseteamet. Bør prest være med i kriseteam, beredskapsråd e.l.? 

-Kontorfasiliteter. 

-Tjenesteytingsavtale. 

-Gudstjenester i Skibotn.  

 

Kl. 1800 Middag med inviterte gjester på Hatteng grillbar. 

 

Onsdag 6. september 

0830 Morgenbønn ledet av prost Svenn A Nilsen 

0930 Møte med elever fra mellomtrinnet på Skibotn. 

Elevene stilte forberedte spørsmål til biskopen. Som f.eks. Ber biskopen hver dag? Hva gjør en biskop 
på jobb? Er det lov for to av samme kjønn å gifte seg? Hvor mange biskoper er det i Norge? Hvilke 
klær bruker biskopen på jobb? Hva gjør biskopen i høytider? 



 

1030 Møte med Skibotn språksenter. 

Styreleder Hanne Braathen, Riitta Leinonen, Thomas Båhl, Sven Mannela, Edith Båhl.  

Hanne Braathen orienterte om bakgrunnen for språksenteret. Historikk med hærverk på skilting i 
Kåfjord. I 2007 enstemmig kommunestyrevedtak om trespråklig kultur i Storfjord. I 2009 finansiell 
bevilgning til språksenteret. 2010 oppstart som det første trespråklige språksenter i Norge. Støttes i 
dag av fylkeskommunen, Sametinget og Kulturrådet.  

Daglig leder Riitta orienterte om aktivitetene. Lærernettverk i Nord-Troms, språkleir for barn om 
sommeren med både samisk, finsk og kvensk. 

9-ukers opplegg som rullerer mellom kommunens 3 barnehager. Dukketeater, språkkurs for voksne 
parallelt med kurs i doudji, språkkafeer, språkuka, kurshefter for nybegynnere og alle klassetrinn i 
barneskolen.  

Kurs i partering av reinskrott, sløying og foredling av fisk mm. Blodstopping. Språk og kultur går hånd 
i hånd. Praktisk tilnærming til anvendelse av språk. 

Språksenteret arrangerer kurs for hele klassetrinn på skolen. Her prates alle språk om hverandre. 
Dette er praktiske grep i gjenopprettelsen av ødelagte fellesskap i forsoningsprosessen forklarte 
Mannela. 

Erfaringen er at finsk språk foretrekkes fremfor kvensk i språkundervisningen. I Skibotn er det bare 5 
mil til finskegrensen og det er stor påvirkning av finsk språk i området. Finsk språk gir også 
muligheter for å snakke, evt. studere videre i Finland.  

 

1300 Møte med ungdomsskoleelever på Hatteng skole. 

Prost Svenn A. Nilsen innledet til erfarinsgsdeling om bruk av samisk og kvensk/finsk språk.  

 

1730 Møte med Storfjord knøtte- barne- ungdoms- og kirkekor.  

Biskopen overvar korøvelse ledet av kantor Fredrik Lantz og samtalte med ungene etter øvelsen. 
Biskopen lot seg imponere av kvaliteten på de sangtekniske øvelsene og lyden i korene, og over at 
det ble knyttet trosopplæring inn i programmet. 

 

 

Torsdag 7. september 

0830 Morgenbønn i Storfjord kirke ledet av PUU-prest Gunnar Folden Grundetjern 

0900 Møte med Ledelsen i Storfjord kommune. 

Ordfører Geir Varvik, kommunedirektør Maria Figenschou, kommunens fellesrådsrepresentant 
Hanne Braathen, MR-leder Anne Dalheim, kommunalsjef for oppvekst og kultur Benedicte Lilleeng, 
PUU-prest, prost, biskop og rådgiver. 



Biskopen innledet samtalen med orientering om prosessen med kirkelig organisering og betydningen 
av gode samarbeidsrelasjoner lokalt. 

Ca. 80 prosent av kommunens innbyggere er medlem av Dnk. Biskopen utfordret ordføreren på hva 
kommunen ser av utbytte fra samarbeidet med kirken. Ordføreren skrøt av kirkens rolle under 
pandemien. Og det siste tiårets prester har vært positivt synlige i sitt arbeid. 

Kommunedirektøren har lagt merke til at kirkerommet i Storfjord har blitt en arena for folk flest i 
Storfjord og er blitt en viktig aktør i kommunens kulturliv. Korvirksomheten som kantoren har 
etablert blir lagt merke til som et viktig bidrag til trivsel og bolyst.  

-Biskopen utfordret kommunen til å innlemme presten i kommunens beredskapsråd. 
Kommunedirektøren henviste til at gjeldende ordning er at presten kan tilkalles ved behov. Og 
presten er medlem av kommunens kriseteam. 

-Videre utfordret biskopen kommunen til samarbeid om bruk av gravemaskin og graverfunksjon. 

Kommunedirektøren henviste til en intensjonsavtale om å løse de praktiske forhold rundt dette og vil 
tilstrebe skriftliggjøring av en tjenesteytingsavtale rundt gravetjenester. 

-Biskopen løftet også frem kontorfasilitetene for kirkekontoret. Det er ikke tilfredsstillende 
lydisolering med tanke på konfidensielle samtaler. Kommunen vil se på avbøtende tiltak, og lover å 
holde kontakt med ny kirkeverge om dette. 

-MR-leder etterlyste regularitet på samarbeidsmøter mellom kirke- og kommuneledelse. Ordfører og 
kommunedirektør parerte at døren er vidåpen for dem som ber om møter. Videre er det et ønske om 
at kommunens representant i fellesrådet sitter i formannskapet og kjenner kommuneøkonomien 
godt.  

-Skibotn bedehuskapell 

Biskopen berømmer ordføreren for initiativet til møte i forbindelse med at tidligere prest i Storfjord 
ble erklært uønsket av den læstadianske forsamling til å forrette gudstjenester i Skibotn 
bedehuskapell. Det er en nøtt for biskopen at det er forordnet gudstjenester i kapellet, men at 
prester ikke slipper til. 

Det er kun møteplassen som er egnet til kirkested av kommunale bygg i Skibotn. Prost Svenn A Nilsen 
anbefaler et lukkbart, og gjerne mobilt alterskap som kan gjøre rommet mer «kirkelig». 

 

Kl 1030 Møte med Borgen. 

Leif Braathen fra Ungdom i Oppdrag tok imot og presenterte arbeidet. En hjertesak for dem er å nå 
urfolksgrupper som har vært diskriminert av storsamfunnet. Vi fikk sen en film fra Borgens arbeid 
blant Nenet-folket i Sibir. Og Hanne Eliassen frotalte om disippeltreningsskolen. I 2004 fikk en av 
medarbeiderne et kall til evangelisering på Grønland. Og siden 2005 har Hanne dratt med team fra 
DTS til Grønland. Store problemer med seksuelt misbruk, alkoholmisbruk, omsorgssvikt og selvmord.  

Victor Rychkov og Anastasia Rychkova fra Arkhangelsk leder lovsangen på Borgen og leder leirarbeid 
mot ungdom i regionen. 

Terje Konradsen orienterte om samarbeidet med Dnk gjennom aksjonen «Bibelen til Alle». 



Hanne Braathen refererte til Storfjordfellesskapet med bibelgrupper og søndagsmøter. De passer på 
å ikke legge møter som kolliderer med søndagsgudstjenester i Storfjord kirke. 

 

Kl 1200 Andakt på Åsen sykehjem ved PUU-prest Gunnar Folden Grundetjern. Hilsen ved Biskop Olav. 

Kl. 1300 Lunch med bållukt i lavvu hos Thomas Seppola. 

Seppola orienterte om turisme i Storfrjord og serverte gode historier, bidos, hjemmelaget ripssaft, 
kake og bålkaffe.  

 

 

Søndag 10. september kl. 1100 Visitasgudstjeneste i Storfjord kirke. 

Innsettelse av PUU-prest Gunnar Folden Grundetjern. Forøvrig medvirket MR-leder Anne Dalheim, 
Biskop, prost, kantor, kirketjener og menighetens kor. 

Visitasforedraget fremført under påfølgende kirkekaffe. 


